
Referat af Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

13. juni 2023 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, 

Kristian Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, 

Gitte Olsen, Jonas Fisker, to elevrepræsentanter: Julie Bro Jöhncke og Christopher Jensen-Holm 

Afbud: Kristian Brunnenberger Andersen og Christopher Jensen-Holm 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Fælles (afbud fra Kristian) 

Dagsorden: 

0 Gitte Olsen har valgt at sige sit job op, da hun ikke er tilfreds med 

de skiftende politiske beslutninger fra kommunens side i forhold til 

Sfo og klubområdet. Bestyrelsens takker Gitte for hendes indsats de 

sidste 6½ år på Virum Skole. 

1 Formalia     

 

1.1 Godkendelse af dagsorden 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 10.5.2023 

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Princip for mobilpolitik 

Skolebestyrelsen beslutter princippet for Virum Skoles mobilpolitik.  

 

Det er vigtigt, at princippet bliver fulgt af  

i) en vejledning om, hvordan man får fat i sit barn,  

ii) hvorfor det gælder for 4.-9. årgang 

iii) processen bag indførelsen af den nye politik, hvor eleverne er 

blevet hørt. Det kunne være fulgt af en Q&A.  

 

Det er erfaringen fra andre skoler, at analoge spil ikke nødvendigvis 

bliver meget brugt, men skolen er indstillet på at indkøbe spil, hvis 

behovet viser sig.  

 

Princippet bliver sendt ud til de sidste kommentarer lige efter mødet 

og vil træde i kraft fra starten af skoleåret 2023/2024. 

 

 



2.2 Årsberetning 

Bestyrelsen besluttede at lave en digital årsberetning, som lægges 

på Aula efter sommerferien. Det forventes, at årsberetning vil 

forholde sig til: 

 

Jesper: Den nye legeplads + udeareler.  

Lars: Kommende lukning af Parcelvej  

Kristian: Mobiltelefon 

Dorien: Daginstitution  

Pia: Økonomi 

Tina: Trafik - konduite  

Bo: Revision af kontakttrivselsforældrefolder  

 

Form: Jonas melder en tidsplan ud for optagelser lige efter 

sommerferien. Årsberetningen kommer slut august. 

 

2.3 Opfølgning på trivselsundersøgelsen  

Orientering.  

Fra skolebestyrelsesreferatet 3. november 2022:  

”Skolebestyrelsen ønsker, at ledelsen dykker lidt mere ned i 

baggrunden for nogle af de svar der er kommet særligt i 

indskolingen. Det var særligt spørgsmål til 1. årgang, hvor punktet 

”føler du dig alene”, som der var opmærksomhed på”. 

Ledelsen orienterer om, hvordan der er arbejdet med ovenstående.   

 

Ledelsen har været på forældremøde i 1d, hvor der særligt har 

været spørgsmål til trivselsundersøgelsen.  

 

Den nye trivselsundersøgelse er netop kommet.  

  

Undersøgelsen viser dog, at på spørgsmålet om ”føler du dig alene”, 

svarede 17% i nuværende 1. årgang ”Ja, tit” i skoleåret 2021/2022. 

For samme årgang gælder det nu kun 4% svarer ”ja, tit”.  

Det er svarende til de øvrige årgange.   

 

Skolebestyrelsen tager redegørelsen til efterretning, og 

skolebestyrelsen drøfter den nye trivselsmåling videre i det nye 

skoleår.  

  

2.4 Kontaktforældremøder i det kommende skoleår  

Første kontaktforældremøde lægges i september.  

 



Bestyrelsen drøftede forslag til emner på de kommende 

kontaktforældremøder. 

Et af emnerne er ”Virum Skole sætter tempoet ned”, som 

bestyrelsen støttede op om  

Emnet spiller sammen med det emne, som Skolebestyrelsen har 

arbejdet med: Performance kultur blandt eleverne   

Første kontaktforældremøde: Virum Skole sætter tempoet ned 

Dorien og Bo er med til at planlægge mødet.  

Skolebestyrelsen deltager i kontaktforældremødet.  

2.5 Høring fra kommunens skoleudvalg inden 30. juni:  

• Ændring af klassekvotient fra 24 elever til 25 elever. Der er en 

frygt for, at vi kommer over 28 elever i visse klasser, således 

at klassen skal deles.   

 

• Holdundervisning i stedet for modtagerklasser. Det kan blive 

en vanskelig opgave for lærere og pædagoger med elever, der 

ikke kan noget dansk.  

 

• Skoledistriktsændring. Virum Skole skal have fire spor i 

2024/2025.  

 

Dorien er pennefører på høringssvarene.  

 

Forslagene blev drøftet indgående. Der er en oplevelse i bestyrelsen 

af, at skoleområdet er hårdt ramt af besparelser.  

 

Skolerådet laver en fælles indledning til høringssvarene, som hver 

skole kan beslutte at anvende i sit eget høringssvar.  

 

2.6 Skolebestyrelsen holder første møde 28. august 

 

3 Driftsforhold 

 

3.1 Nyt fra elevrådet 
Fælleselevrådet afslutter deres arbejde for i år.  

Formanden holder tale til translokation og sommerafslutning. 
Det lille elevråd havde besøg af Gitte Rasmussen, som fortalte om 

den nye legeplads.  
 



3.2 Meddelelser 

Formanden for Skolebestyrelsen holder en tale til translokationen 
21. juni 2023.  

  
Eksamenerne er ved at være færdige. 

 
Skemaer og fagfordeling for det kommende år er ved at være klar.  

 

Virum Skole holder Trimdag d. 22. juni og afslutning i festsalen d. 
23. juni.  

 
Kontakttrivselsfolderen er på vej i trykken. Den lægges på skolens 

hjemmeside, og den kunne også vedhæftes indkaldelserne til det 
første forældremøde. Forinden skal det sikres, at opfordringen til 

forældrenes støtte til oprettelse og gennemførelse af legegrupper 
afspejles i det endelige udkast, som ikke har været rundsendt. 

 
Det går godt med de nye 98 nye ”maj-børn”, og der er gode 

tilbagemeldinger i forbindelse med afholdelse af eksamener i K2.  
 

3.3 Eventuelt  
Opfordringen til at passe bedre på skolens computere har hjuplet 

men der er stadig plads til forbedringer. Skolen har bedt forældre 

betale, når et barn har ødelagt sin computer og andet materiel med 
vilje eller kådhed.    

 
3.4 Lukket dagsorden  

Intet 
 

 

 


